
Protokół Nr XVI/12
z XVI sesji Rady Miasta Piły odbytej w dniu 31 stycznia 2012 roku

w sali widowiskowej  Młodzieżowego Domu Kultury w Pile

/czas trwania od godz. 12,00 – 17,25/

Obrady XVI sesji Rady Miasta Piły otworzył Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela 

stwierdzając, że w sesji uczestniczy 22 radnych (nieobecny radny Czesław Jopek) – lista obecności 

stanowi załącznik do protokołu.

Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela  powitał przybyłych gości – lista obecności 

stanowi załącznik do protokołu.

Do przesłanego radnym porządku obrad nie wniesiono zmian.

Porządek obrad przedstawia się następująco:

1. Sprawy regulaminowe.

2. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy 

XV a XVI sesją Rady Miasta Piły – druk 248.

3. Sprawozdanie  Prezydenta  Miasta  Piły  z  prac  Prezydenta  Miasta  Piły  w  okresie 

międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły – druk 261.

4. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XII/170/2011 Rady Miasta Piły z dnia 27 

września 2011 r. w sprawie wyboru ławników – druk 245.

5. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XII/171/2011 Rady Miasta Piły z dnia 27 

września 2011 r. w sprawie wyboru ławników – druk 246.

6. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Piły na lata 

2012 – 2022 – druk 259.

7. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Piły na 2012 r. - druk 260.

8. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXVII/319/04 Rady Miasta Piły z dnia 30 

listopada 2004 r. w sprawie opłaty targowej – druk 252.

9. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVII/198/07 Rady Miasta Piły z dnia 18 

grudnia 2007 roku w sprawie powołania i ustalenia składu osobowego Zespołu opiniującego 

do spraw rewitalizacji obszarów powojskowych – druk 247.

10. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie w roku 2012 pomocy finansowej 

dla  samorządu  Powiatu  Pilskiego  na  zadania  w  zakresie  upowszechniania  i  edukacji 
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plastycznej oraz zawarcie stosownej umowy – druk 249.

11. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie w roku 2012 pomocy finansowej 

dla samorządu Województwa Wielkopolskiego na zadania w zakresie obsługi bibliotecznej i 

edukacji regionalnej oraz zawarcie stosownych umów – druk 250.

12. Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nieodpłatne  przekazanie  ruchomości 

będących własnością Gminy Piła  - druk 257.

13. Projekt uchwały w sprawie oddania w użytkowanie wieczyste w drodze bezprzetargowej 

nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność Gminy Piła na rzecz ENEA Operator Sp. z 

o. o. z siedzibą w Poznaniu – druk 258.

14. Projekt  uchwały  w  sprawie  sprzedaży  w  drodze  przetargu  łącznego  nieruchomości 

położonych w Pile, objętych Pomorską Specjalną Strefą Ekonomiczną – Podstrefa Piła – 

druk 262.

15. Projekt  uchwały  w  sprawie  przeprowadzenia  z  mieszkańcami  Miasta  Piły  konsultacji 

dotyczącej projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie trybu przyznawania honorowych 

wyróżnień Miasta Piły – druk 251.

16. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIV/406/05 Rady Miasta Piły z dnia 31 

maja 2005 r. w sprawie wysokości opłat za usługi przewozowe świadczone przez Miejski 

Zakład Komunikacji Spółkę z ograniczona odpowiedzialnością w Pile – druk 253.

17. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy cen za wodę i ścieki na okres od 1 marca 

2012 r. do dnia 28 lutego 2013 r. - druk 254.

18. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy cen za ścieki sanitarne na okres od 1 marca 

2012 r. do 28 lutego 2013 r. - druk 255.

19. Projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  „Programu  rozwoju  i  modernizacji  urządzeń 

kanalizacyjnych Spółki Wodno – Ściekowej „GWDA” Sp. z o. o. w Pile na lata 2012 do 

2014 – druk 256.

20. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XV/215/11 Rady Miasta Piły z dnia 20 

grudnia 2011 roku w sprawie planu pracy Rady Miasta Piły na 2012 rok – druk 243. 

21. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Piły 

na 2012 rok – druk 242.

22. Informacja o planach pracy stałych Komisji Rady Miasta Piły na 2012 rok.

23. Interpelacje i zapytania – druk 244.

24. Wolne wnioski i informacje.

25. Zamknięcie obrad.
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Informację z protokółu z XV sesji Rady Miasta Piły przedstawił Wiceprzewodniczący Rady 

Miasta Piły Paweł Jarczak – informacja stanowi załącznik do protokołu.

Protokół z XV sesji Rady Miasta Piły został przyjęty jednogłośnie, bez odczytania.

Ad-2/

Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy XV 

a XVI sesją  Rady Miasta  Piły  została przyjęta  bez  uwag  –  informacja  stanowi  załącznik  do 

protokołu, druk nr 248.

Ad-3/

W sprawie „Sprawozdania Prezydenta Miasta Piły z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie 

międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły głos zabrali radni prosząc o 

dodatkowe wyjaśnienia w następujących punktach sprawozdania:

radna Maria  Miler –  pkt.106,  radna Wiesława Sztaba – pkt.  78,  84,  107,  radny Krzysztof 

Muchewicz – pkt. 77, radny Janusz Kubiak – pkt.109, radny Marian Barełkowski – pkt. 68.

Dodatkowych informacji udzielił Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski m.  in. stwierdzając:

– trwają rozmowy z Międzynarodowymi Targami Poznańskimi w sprawie współorganizacji w 

roku  przyszłym  targów  na  terenie  miasta  Piły,  pomysł  został  przez  zarząd  targów  wstępnie 

zaakceptowany,  dotyczy  pokazania  możliwości  zarówno  ogrodników  jak  i  zagospodarowania 

przestrzeni publicznej,

– spotkanie Izby Przemysłowo – Handlowej w Magdeburgu jest kontynuacją rozmów, które 

odbywały się w Pile, wcześniej przedstawiciele powiatu byli na spotkaniach roboczych, spotkanie z 

Izbą Północnej Wielkopolski odbędzie się na początku lutego w Pile,

– spotkanie  z  Wiceministrem Jarmuziewiczem,  niedawno  odbyły  się  wybory,  zmienili  się 

ministrowie,  zmieniają  się  też  priorytety ministerstw,  projekty związane  z  dworcem PKP jak  i 

stadionem  przeszły  w  nowe  ręce,  takich  spotkań  jest  potrzebnych  kilka,  albo  kilkanaście,  by 

wyjaśniać pojawiające się pytania, 

– dotyczy  to  obiektów  zlokalizowanych  na  Motylewie,  których  właścicielem  jest  Gmina 

Ujście,  przedsiębiorca,  który  będzie  współpracował  z  Hutą  w  Ujściu,  chce  na  jakiś  czas 

zlokalizować tu przerób stłuczki, w przyszłości będzie podejmował decyzje co do stałej lokalizacji, 

na razie ze względu na to, że chce rozpoznać rynek, będzie działał w pomieszczeniach, które są już 
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wybudowane,  chce  wstawić  tam  linie  technologiczne,  bez  konieczności  budowania  pełnej 

infrastruktury, wstępna umowa opiewa na 2 lata, jest to działka o powierzchni 1,66 ha,

– na spotkaniu z seniorami wyjaśniane zostały zasady połączenia tych instytucji, zmiany które 

w  tej  chwili  zachodzą,  związane  ze  sposobem  zarządzania,  z  programem,  z  koordynacją 

przedsięwzięć, nawet w tym okresie przejściowym pokażą, że zarówno seniorzy jak i miasto będzie 

miało z takiego połączenia korzyści, a niedogodności dotyczą być może kilku osób związanych 

umowami o pracę, ale ich przyszły los zawodowy będzie się rozwiązywał na zasadzie rozmów,

– ten program został na tym etapie odrzucony,

– Wielkopolska  Rada  Trzydziestu  jest  organem  doradczym  Marszałka,  w  skład  wchodzą 

prezydenci  największych  miast  Wielkopolski,  kilkoro  przedsiębiorców  i  rektorzy  największych 

wielopolskich  uczelni,  spotkanie  dotyczyło  konsumpcji  wynalazków,  które  powstają  w 

Wielkopolsce, jednym z efektów tego spotkania będzie wizyta władz Politechniki Poznańskiej w 

Izbie Gospodarczej.

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu, druk nr 261.

Ad-4 i 5/

W sprawie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr XII/170/11 Rady Miasta Piły z dnia 27 

września 2011 r. w sprawie wyboru ławników – druk nr 245 i  projektu uchwały zmieniającej 

uchwałę  Nr XII/171/11  Rady  Miasta  Piły  z  dnia  27  września  2011  r.  w  sprawie  wyboru 

ławników – druk nr 246 głos zabrali:

Przewodniczący Zespołu do wyboru ławników Janusz Kubiak m. in. stwierdził:

w dniu 27 września dokonaliśmy wyborów i w wyniku głosowania tajnego wybrano ławników do 

Sądu Okręgowego i do Sądu Rejonowego. Problem procedowanej dzisiejszej zmiany wiąże się z 

zapotrzebowaniem jak i zgłoszonymi osobami, które ubiegały się o ławnika w Sądzie Rejonowym, 

27 osób do orzekania w Sądzie Pracy, 9 osób do orzekania w Sądzie Rejonowym. Potrzeba zmiany 

wynika  z  zapotrzebowania  sądu,  sąd  pracy  orzeka  również  dla  powiatu  Czarnkowsko-

Trzcianeckiego i dla Powiatu Złotowskiego i dla samej Piły. 

Prezes Sądu Rejonowego Janusz Wiewiórka m.  in. stwierdził:

konieczność  zmiany  uchwały  wynika  przede  wszystkim  z  faktu,  że  Sąd  Rejonowy w  Pile  w 

sprawach rodzinnych orzeka tylko wyłącznie według właściwości dla okręgu pilskiego, czyli miasta 
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Piły  oraz  Gminy Szydłowo.  Z  dniem 1  kwietnia  2011  roku  przejęliśmy również  do  orzekania 

sprawy  z  zakresu  prawa  pracy  należące  do  właściwości  Sądów  Rejonowych  w  Trzciance, 

Chodzieży i  Złotowie. Wynika znaczna dysproporcja pomiędzy  ilością sesji z udziałem ławników 

w Sądzie Rejonowym w Sadzie Rodzinnym, a Sądzie Rejonowym w Sadzie Pracy stąd też  wniosek 

o zmianę ilości ławników orzekających w sprawach z zakresu prawa pracy. Ponieważ ta kwestia 

należy do kompetencji rady gminy, Rady Miasta Piły, zatem samodzielnie nie mogę przesunąć tych 

ławników  do  orzekania  w  tych  kategoriach  spraw.  Konieczność  podjęcia  uchwał  wynika  z 

możliwości zapewnienia szybkiego i sprawnego rozpoznawania spraw w tych kategoriach.

Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XII/170/11 Rady Miasta Piły z dnia 27 września 2011r. 

w sprawie wyboru ławników została podjęta jednogłośnie –  uchwała Nr XVI/216/12 stanowi 

załącznik do protokołu.

Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XII/171/11 Rady Miasta Piły z dnia 27 września 2011 

r. w sprawie wyboru ławników została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr XVI/217/12 stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad-6/

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Miasta Piły  na lata 

2012 -2022 przedstawiła Skarbnik Gminy Ewelina Ślugajska – druk nr 259.

Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta  Lucjan  Szutkowski  poinformował  o 

przyjęciu przez Komisję ww projektu uchwały.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr XVI/218/12 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-7/

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Piły na 2012 rok przedstawiła Skarbnik 

Gminy Ewelina Ślugajska – druk nr 260.

Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta  Lucjan  Szutkowski  poinformował  o 

wyrażeniu przez Komisję pozytywnej opinii o powyższym projekcie uchwały.
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Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Paweł  Jarczak  zapytał,  czy  są  konkretne  plany 

wydatkowania kwota 754 tys, przeznaczonej na działalność sportowo-rekreacyjną dla mieszkańców 

miasta.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych  Włodzimierz Bystrzycki poinformował o tym, że 

Komisja bardzo dokładnie omówiła wszystkie zaproponowane zmiany dzieląc je na 3 bloki, przy 

omawianiu  kwestii  parku  przy  ul.  Ceglanej  Komisja  postulowała,  by  zapisać  „na  wykonanie 

monitoringu i oświetlenia”, a omawiając zadanie „Trampoliną do sukcesu” zwracano uwagę na to, 

iż dostarczane do szkoły pomoce bardziej nadają się do przedszkola niż do szkoły.

Radna  Wiesława  Sztaba  zapytała,  czy  zakończenie  dużej  inwestycji  w  Przedszkolu  Nr  7, 

związanej z azbestem, jest przewidziane w tym roku.

Skarbnik Gminy Piła Ewelina Ślugajska  poinformowała,  iż kwota 754 tys., przeznaczona na 

działalność rekreacyjną, dotyczy Aquaparku, są to tzw. umowy na  dopłaty do biletów ulgowych, 

rodzinnych, które Aquapark sprzedaje dla mieszkańców miasta. Odnosząc się do zadania – park 

przy  ul.  Ceglanej  –  stwierdziła,  że  w  Załączniku  nr  6  jest  bardzo  dokładnie  opisany  zakres 

rzeczowy, w uzasadnieniu jest to podane informacyjnie.

Zastępca Prezydenta Miasta Piły Krzysztof Szewc m. in. stwierdził:

wprowadzamy to w tym celu do budżetu, aby w tym roku to zadanie wykonać do końca, ściany 

azbestowe  zostały  usunięte,  by  w  razie  jakiś  nieprzewidzianych  zdarzeń  nie  powodowały 

komplikacji zdrowotnych.

Przewodniczący Komisji  Budżetu i  Rozwoju Miasta Lucjan Szutkowski  przypomniał,  że  w 

momencie uchwalania budżetu na remonty w oświacie nie było środków i te środki bardzo szybko 

się znalazły i bardzo się przydadzą. Zwrócił uwagę na to, że pojawiły się środki z zewnątrz np. na 

wspieranie polityki społecznej blisko 400 tys. zł, czy z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska 

ponad  800  tys.  zł.  Wyraził  zadowolenie  z  kolejnego  miliona  na  likwidację  zaległości,  która 

powstała w minionych latach, w gospodarce mieszkaniowej.

Radny Marian Barełkowski zapytał, czy prawdą jest, że 100 tys. zostało przeznaczonych na Galę 

MMA i inne walki, ma się to odbyć się 24 marca br. Ponadto radny zapytał,  czy na  zbliżające się  

ferie zimowe, na szkołę, jest przeznaczonych 7 godzin na zajęcia pozalekcyjne.
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Radny Zbigniew Pyziak,  nawiązując do kwoty 1.600 tys. zł przeznaczonej na ścieżki rowerowe 

zapytał, dlaczego wybierana jest tak droga technologia.

Radny Zbigniew Kosmatka  zapytał  jaki  zakres  prac  ma objąć przygotowanie przebudowy ul. 

Bydgoskiej. 

Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski m.  in. stwierdził:

– ścieżki rowerowe – Pani Skarbnik informowała dlaczego w takim trybie wprowadzamy te 

kwoty, to nie jest kwestia drogich technologi, to jest kwestia wyboru jakości, w której chcemy robić 

i w takiej jakości będziemy robić te ścieżki, nie stać nas na to, by robić rzeczy, które są historycznie  

ocenione jako te, które nie służą dobrze i ulegają szybko degradacji, w tym roku przewidujemy 

jeszcze zwiększenie tych kwot na kolejne odcinki, chcielibyśmy, by ścieżek rowerowych i terenów 

bulwarowo-spacerowych było w mieście jak najwięcej i to jest taki kierunek, który mam nadzieję, 

będziecie państwo przez kolejne lata wspierać,

–  co do przebudowy ul. Bydgoskiej – były projekty częściowej poprawy jakości tej ulicy, ale 

ponieważ budujemy nowy odcinek przedłużenie ul. Wyzwolenia - Philipsa, która połączy się z ulicą 

Podchorążych, a następnie dojdziemy do ulicy Bydgoskiej - Karpackiej, te wszystkie połączenia 

będą  wywoływały  za  chwilę  perturbacje  związane  z  koniecznością  uwzględnienia  połączeń  z 

ulicami  poprzecznymi,  jedną  z  nich  jest  Bydgoska,  nie  chcielibyśmy doprowadzić  do  sytuacji 

takiej,  że  wykonamy projekt,  który  będzie  służył  przez  2,  3  lata,  a  następnie  przejdziemy do 

wprowadzania zmian, postanowiłem by przygotować projekt kompleksowy takiego rozwiązania ul. 

Bydgoskiej, od al. Powstańców Wielkopolskich aż do dzisiejszej obwodnicy, by docelowo zostały 

rozwiązane wszystkie skrzyżowania, m. in. Podchorążych – Karpacka, by to skrzyżowanie, które 

mamy wpisane na rok następny już było zrobione docelowo, a nie w opcji na 2 lata, każda taka 

zmiana generuje potem pieniądze.

Radny Zbigniew Kosmatka  poprosił  o doprecyzowanie,  czy chodzi  o odcinek Bydgoskiej,  od 

wysokości Podchorążych - Karpackiej do obwodnicy zewnętrznej, czy do obwodnicy wewnętrznej 

– Prezydent Piotr Głowski poinformował, że jest to od al. Powstańców Wlkp., od MacDonalda aż 

do obwodnicy, dzisiaj 10, 11 do skrzyżowania.

Radny Paweł Dahlke poprosił o wyszczególnienie, w przyszłości,  głównych imprez z kalendarza 

imprez, na które  przeznaczone są duże  kwoty na działalność kulturalną. 
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Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski m.  in. stwierdził:

– MMA  –  wszystkie  przedsięwzięcia,  które  w  tej  chwili  robimy  mają,  oprócz  strony 

kosztowej,  stronę  przychodową,  w tym wydarzeniu  sprzedaż  biletów będzie  bardzo poważnym 

zastrzykiem pieniędzy, w dużej części mają się te przedsięwzięcia nawet równoważyć, będzie to 

około 60, 70 % całej wartości, to będą wpływy również z biletów, jest podpisana umowa z CANAL 

+, będzie nie tylko na żywo, ale 10 retransmisji, należy to w kategoriach działań promocyjnych 

uwzględnić,

– co  do  przekazywania  tych  środków  –  od  lat  przekazywano  wielokrotnie  w  ciągu  roku 

transzami  te  pieniądze,  zarówno  do Domu Kultury,  jak  i  do  MOSiR-u,  ta  transza  nie  jest  ani 

większa,  ani  mniejsza  od  tych  wszystkich  poprzednich,  kalendarz  można  by  przedstawić,  ale 

państwo wiecie jakie imprezy były w ubiegłym roku największe, one w tym roku również będą jako 

wiodące,  struktura  kosztów  jest  podobna,  będzie  w  sprawozdaniach  finansowych  pokazana, 

czynimy bardzo usilne starania,  by poprawiać tą strukturę,  by coraz mniej  wydawać z budżetu 

miasta, by coraz więcej było wpływów z zewnątrz, takim dobrym przykładem są zawody balonowe, 

dobry poziom zaowocował tym, że została nasza impreza wpisana do Pucharu Polski,

– zupełnie jakieś nieporozumienie jeśli chodzi o wakacje zimowe w mieście, w zeszłym roku 

była przygotowana bardzo dobra oferta, w tym roku myślę, że jest jeszcze lepsza i o tym powie pan 

Dzikowski.

Dyrektor  Wydziału  Oświaty,  Kultury  i  Sportu  Sebastian  Dzikowski  poinformował  o 

skoordynowaniu  ferii  zimowych  w  mieście  i   przygotowaniu  bardzo  bogatej  oferty  tj.  we 

wszystkich  pilskich  szkołach  odbędą  się  zimowiska  w  atrakcyjnej  formie,  w  szkołach 

gimnazjalnych  odbędą  się  zajęcia  projektowe  w  ilościach  godzin,  jakie  zostały  przyznane  na 

realizację projektów na cały rok szkolny, wiele instytucji przygotowało swoje oferty jak Pilski Dom 

Kultury,  MOSiR,  Biblioteka  z  filiami  i  kilka  innych  i  każde  dziecko  będzie  mogło  w  tym 

uczestniczyć, na tych zajęciach będą do wykorzystania pomoce dydaktyczne.

Za podjęciem uchwały głosowało 20 radnych, 2 radnych wstrzymało się od głosu, uchwała 

została podjęta większością głosów – uchwała Nr XVI/219/12 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-8/

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXVII/319/04 Rady Miasta Piły z dnia 30 

listopada  2004  r.  w  sprawie  opłaty  targowej  wraz  z  autopoprawką  przedstawił  Zastępca 

Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Stanisław Frąckowiak – druk 
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nr 252.

Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta  Lucjan  Szutkowski  poinformował  o 

wyrażeniu przez Komisję pozytywnej opinii o powyższym projekcie uchwały.

Dodatkowych  informacja  na  pytania  radnych  Zbigniewa  Kosmatki,  Jacka  Bogusławskiego  i 

Wiesławy  Sztaby  udzielili   Zastępca  Prezydenta  Miasta  Piły  Krzysztof  Szewc,  Skarbnik 

Gminy Pila  Ewelina  Ślugajska i  Zastępca Dyrektora Wydziału  Gospodarki  Komunalnej  i 

Mieszkaniowej Stanisław Frąckowiak.

Uchwała,  wraz  z  autopoprawką,   została  podjęta  jednogłośnie  –  uchwała  Nr  XVI/220/12 

stanowi załącznik do protokołu.

Ad-9/

Projekt  uchwały  w sprawie  zmiany uchwały  Nr XVII/198/07 Rady Miasta Piły  z  dnia  18 

grudnia 2007 r. w sprawie powołania i ustalenia składu osobowego Zespołu opiniującego do 

spraw  rewitalizacji  obszarów  powojskowych  przedstawiła  Zastępca  Dyrektora  Wydziału 

Rozwoju i Funduszy Europejskich Teresa Jakubowska – druk nr 247.

Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta  Lucjan  Szutkowski  poinformował,  iż 

Komisja tego projektu uchwały nie głosowała.

Do uzupełnienia składu ww Zespołu zgłoszono następujące kandydatury:

radna  Wiesława  Sztaba  zgłosiła  kandydaturę  radnego  Krzysztofa  Muchewicza, radny 

Muchewicz wyraził zgodę na kandydowanie,

radny  Jacek  Bogusławski  zgłosił  kandydaturę  radnego  Lucjana  Szutkowskiego,  radny 

Szutkowski wyraził zgodę na kandydowanie,

radna  Maria  Miler  zgłosiła  kandydaturę  radnego  Mieczysława  Karpińskiego,  radny 

Mieczysław Karpiński wyraził zgodę na kandydowanie.

Za kandydaturą radnego Krzysztofa Muchewicza Rada opowiedziała się jednogłośnie.

Za kandydaturą  radnego Lucjana Szutkowskiego Rada opowiedziała się jednogłośnie.
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Za kandydaturą  radnego Mieczysława Karpińskiego Rada opowiedziała się jednogłośnie.

Uchwała, z wcześniej przyjętymi kandydaturami, została podjęta jednogłośnie –  uchwała Nr 

XVI/221/12 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-10/

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie w roku 2012 pomocy finansowej 

dla  samorządu  Powiatu  Pilskiego  na  zadania  w  zakresie  upowszechniania  i  edukacji 

plastycznej oraz zawarcie stosownej umowy zreferował Dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i 

Sportu Sebastian Dzikowski – druk nr 249.

Przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  Włodzimierz  Bystrzycki  poinformował  o 

wyrażeniu przez Komisję pozytywnej opinii o powyższym projekcie uchwały.

Dodatkowych  informacji  na  pytania  radnych  Pawła Dahlke i  Marii  Miler  udzielił  Prezydent 

Miasta Piły Piotr Głowski.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr XVI/222/12 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-11/

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie w roku 2012 pomocy finansowej 

dla samorządu Województwa Wielkopolskiego na zadania w zakresie obsługi bibliotecznej i 

edukacji  regionalnej oraz zawarcie stosownych umów omówił Dyrektor Wydziału Oświaty, 

Kultury i Sportu Sebastian Dzikowski – druk nr 250.

Przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  Włodzimierz  Bystrzycki  poinformował  o 

przyjęciu przez Komisje powyższego projektu uchwały.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr XVI/223/12 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-12/

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przekazanie ruchomości będącej 

własnością Gminy Piła przedstawił Dyrektor Wydziału Administracyjnego Zdzisław Cebula – 

druk nr 257.

10



Przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  Włodzimierz  Bystrzycki poinformował  o 

przyjęciu przez Komisję ww projektu uchwały.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr XVI/224/12 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-13/

Projekt  uchwały  w  sprawie  oddania  w  użytkowanie  wieczyste  w  drodze  bezprzetargowej 

nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność Gminy Piła na rzecz ENEA Operator Sp. z o. 

o. z siedziba w Poznaniu omówiła Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Julita 

Mudyna – druk nr 258.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński  poinformował  o 

przyjęciu przez Komisję ww projektu uchwały.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr XVI/225/12 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-14/

Projekt  uchwały  w  sprawie  sprzedaży  w  drodze  przetargu  łącznego  nieruchomości 

położonych  w  Pile,  objętych  Pomorską  Specjalną  Strefą  Ekonomiczną  –  Podstrefa  Piła 

omówiła Zastępca Prezydenta Miasta Piły Beata Dudzińska – druk nr 262.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński  poinformował  o 

wyrażeniu przez Komisję pozytywnej opinii o powyższym projekcie uchwały.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły  Paweł Jarczak zapytał,  czy podział  tych dziełek jest 

naszym  wytworem  czy  jest  przyjęty  historycznie  i  czy  potencjalni  inwestorzy  nie  będą 

zainteresowani scaleniem, czy innym kształtem działek oferowanych do sprzedaży.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły Janusz Kubiak zapytał, czy będzie to działka gminna, 

czy zostanie to zbyte.

Radny Paweł Dahlke  stwierdził, że rozumie to tak, iż jest to zgoda, by został przez Pomorską 

Strefę Ekonomiczną  przeprowadzony przetarg, a uzyskana kwota z przetargu  zasili budżet miasta.
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Zastępca Prezydenta Miasta Piły Beata Dudzińska m.  in. stwierdziła:

podział tego gruntu na poszczególne działki jest naszą propozycją, w tej chwili trwają rozmowy, 

być  może  zakończą  się  zgodnie  z  proponowanym  podziałem,  być  może  będzie  konieczność 

scalenia, to wszystko zależy od planów inwestora, od tego jak duży grunt jest mu potrzebny do 

rozpoczęcia  działalności,  również  na  tym  terenie  zaplanowaliśmy  drogę,  która  ma  obsłużyć 

wszystkie te działki i to jest kolejna propozycja, na etapie rozmów z inwestorami okaże się, czy jest 

taka konieczność, bo jeżeli scali działki i nie będzie potrzeby obsługi w takim kształcie jak my to  

zaproponowaliśmy,  nie  będzie  potrzeby wykonywania  tej  drogi,  jeżeli  zaistnieje  taka  potrzeba, 

gmina  wykona  drogę,  a  później  sprzeda  z  udziałem  poszczególnym  inwestorom,  kwota 

wynagrodzenia za grunt trafi do gminy, strefa reprezentuje nas w przetargu i prowadzi procedurę 

przetargową.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły Paweł Jarczak wskazał, że  w zmianach do budżetu jest 

zabezpieczenie  w  kwocie  1.100  tys.  na  budowę  drogi  technicznej,  wewnętrznej  w  strefie 

ekonomicznej, a być może okaże się że droga ta będzie zbędna jeśli jeden inwestor kupi wszystkie 

działki i nie będzie potrzeby obsługi.

Skarbnik Gminy Ewelina Ślugajska m.  in. stwierdziła:

pierwotnie na drogi w strefie była zabezpieczona kwota 2 mln zł, po decyzji, że będzie budowa 

drogi tylko do granicy strefy mogliśmy 1.100 tys. zdjąć z tej wartości i pozostało tylko to, co jest  

konieczne do zrealizowania.

Radny  Zbigniew  Kosmatka,  wracając  do  odpowiedzi  udzielonej  na  pytanie  radnego  Dahlke 

stwierdził, że na Komisji była nieco inna informacja, z wypowiedzi pani Prezydent wynikało, że 

cała  kwota  ze  sprzedaży  wpływa  do  budżetu  gminy,   na  to  samo  pytanie  na  Komisji  padła 

odpowiedź, że jest procentowy udział Pomorskiej Strefy i Inwest-Parku.

Zastępca Prezydenta Miasta Piły Beata Dudzińska m.  in. stwierdziła:

są dwie różne kwoty, które się pojawią w wyniku przetargu, wartość za grunt trafi do gminy, a  

wynagrodzenie w postaci 6% będzie podzielone pomiędzy Strefą i Inwest-Parkiem.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr XVI/226/12 stanowi załącznik do protokołu.
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Ad-15/

Projekt  uchwały  w  sprawie  przeprowadzenia  z  mieszkańcami  Miasta  Piły  konsultacji 

dotyczącej projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie trybu przyznawania honorowych 

wyróżnień  Miasta  Piły  omówił  Dyrektor  Wydziału  Oświaty,  Kultury  i  Sportu  Sebastian 

Dzikowski, wraz z autopoprawką, która dotyczyła: § 2 ust. 3 pkt. 3 – zmiana terminu na dzień 

06.04. 2012 r., uzasadnienia – zamiana wyrazu „ważność” na „moc”, Załącznika do uchwały, 

gdzie proponowana jest zmiana paragrafów 11 i  12 oraz wstawienie nowego § dot.  utraty 

mocy  uchwały  nr  XLVIII/496/98,  uzasadnienia  do  załącznika    w  treści  jak  zmiana  do 

załącznika do uchwały– druk nr 251 i 263.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Włodzimierz Bystrzycki poinformował o dyskusji 

na Komisji, po której ww projekt uchwały wraz załącznikiem do uchwały został przez Komisję 

przyjęty.

Radny Krzysztof Muchewicz zgłosił propozycję Rady Osiedla Podlasie dot. zmiany § 3 pkt. e w 

Załączniku, by z wnioskiem mogły występować zarządy organizacji społecznych zawodowych i 

organizacji samorządowych – Przewodniczący Rady Miasta Piły stwierdził, że nie o tym jest teraz 

mowa, projekt uchwały jest inicjatywą uchwałodawczą prezydenta i teraz należy odnieść się do 

pierwszej  części,  bo na merytorykę przyjdzie  czas  po zakończeniu  konsultacji,  wniosek należy 

zachować i zgłosić go, gdy temat powróci.

Radny Zbigniew Kosmatka uznał, że dziś nie jest procedowany projekt uchwały o konsultacjach 

generalnie,  tylko o konsultacjach określonej  rzeczy,  związanej  z  określonym przedmiotem, stad 

szereg wniosków do przedstawionego do konsultacji projektu uchwały, ponadto stwierdził, że w 

miastach,  które  mają  wieloletnią  tradycję  nie  ma ograniczeń typu „jedno wyróżnienie  w ciągu 

kadencji”.

Prezydent  Miasta  Piły  Piotr  Głowski  przypomniał,  że  dzisiejszy  projekt  uchwały  dotyczy 

wniesienia  działań  związanych  z  konsultacjami  i  załącznik  będzie  tym konsultacjom podlegał, 

odnosząc się do kwestii poruszonej przez radnego Zbigniewa Kosmatkę stwierdził, że w dużych 

miastach  nadawanie  tytułu  honorowego  obywatela  odbywa  się  rzadko  i  często  są  to  osoby 

niekonieczne związane z działaniami miasta, w Pile tradycją stało się coroczne przyznawanie tego 

tytułu i ta zmiana wynika z tego, by przyszłe działania były wynikiem jeszcze większej analizy i 

przemyślanych działań, by galeria osób najbardziej zasłużonych była niezwykła, również zostają 
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ograniczone działania prezydenta związane z wpisami.

Radna Wiesława Sztaba  uznała, że w  załączniku do uchwały, który ma być głosowany wraz z 

uchwałą, są treści, które nie są przekonsultowane np. kwestia tego, że Honorowy Obywatel Miasta 

Piły ma być osoba żyjącą oraz kwestia, że tylko przyznaje się jednej osobie  w ciągu kadencji.

Radny Paweł  Dahlke  nie  zgodził  się  z  wypowiedziami  Prezydenta  i  Przewodniczącego Rady, 

stwierdził, że nie zagłosuje za konsultacjami jeżeli załącznikiem będzie taki projekt uchwały, który 

jest integralną częścią uchwały.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Tomasz Rzemykowski zgodził się z intencjami prezydenta, 

odnosząc  się  do  zapisów  §  2  pkt  1  zapytał  jak  mają  wyglądać  bezpośrednie  spotkania  z 

mieszkańcami.

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Lucjan Szutkowski przypomniał, że dzisiaj 

rada  ma  rozstrzygnąć,  czy  taka  konsultacja  ma  się  odbyć,  czy  nie,  a  załącznik  jest  zwykłą 

propozycją,  do  której  będą  przedkładane  zmiany,  zaproponował,  by  na  tym  etapie  zakończyć 

dyskusję.   

Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski m. in. stwierdził:

proponowana forma nie jest standardem w samorządzie, nie jest standardem również w Pile, oprócz 

głosu  radnych  chcemy  usłyszeć  głos  mieszkańców,  głosując  przeciwko  pierwszej  uchwale 

odbieracie państwo mieszkańcom możliwość wypowiedzenia się, chciałbym żeby nie tylko radni 

mogli pracować nad tym dokumentem, ale żeby każdy mieszkaniec Piły mógł się wypowiedzieć,  

chcemy upublicznić dyskusję na ten temat.

Radna Maria  Miler  stwierdziła,  iż  tak  to  rozumie,  że  będzie  głosowany projekt  uchwały bez 

załącznika, zapytała, czy w tym projekcie będą przewidziane elementy zabezpieczające, by nie było 

tak jak w przeszłości, że doszło do walki politycznej.

Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela m.  in. stwierdził:

stoję na stanowisku, że meritum sprawy stanowi uchwala o konsultacjach z projektem zgłoszonym 

przez prezydenta, każdy z radnych ma inicjatywę uchwałodawczą i do tego czasu mógł ze swoją 

inicjatywą  swojego  projektu  uchwały  wystąpić,  tego  nie  było,  skorzystał  z  tej  inicjatywy pan 
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prezydent i dzisiaj prosi o to, żeby ten tryb poza standardowy w tym momencie wykorzystać. 

Radny Zbigniew Pyziak zwrócił uwagę na dwa zapisy omawianego projektu uchwały tj.§ 1 pkt 4 i 

§ 2pkt 3 ppkt 2 pytając, czy mieszkańcy miasta Piły, w trakcie konsultacji, otrzymają tylko projekt  

uchwały będącej  załącznikiem nr  1,  czy będzie  dodatkowa ankieta,  która  będzie  podkładką do 

projektu uchwały, stwierdził, że  wobec tego  ankieta powinna być elementem składowym. 

Dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu Sebastian Dzikowski poinformował, że zgodnie z 

uchwałą  o  konsultacjach  bezpośrednie  spotkania  zostaną  ustalone  w  Zarządzeniu  Prezydenta  i 

podane do publicznej  wiadomości,  w sprawie ankiety odpowiedział,  że  w ankiecie znajdzie  się 

zasadnicze pytania np. czy jest ankietowany za tym projektem, czy nie, jakie zmiany proponuje 

wprowadzić., wzór ankiety będzie załącznikiem do Zarządzenia Prezydenta.

Radna Wiesława Sztaba uznała ten materiał za nieprzemyślany do końca stad tyle pytań.

Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski ponownie zwrócił uwagę na to, że jest to dokument, który 

umożliwi  mieszkańcom  dyskusję  nad  załącznikiem,  którym  jest  projekt  uchwały,  następnie 

Zarządzeniem Prezydenta  będzie wydanie dokumentu określającego w jaki sposób należy uwagi 

wypełniać, dokument jest dobrze przygotowany, dobrze uzasadniony chociaż nie każdy musi się z 

tym zgadzać i temu mają służyć konsultacje.

Radny Marian Barełkowski zapytał, czy nie należy rozważyć takiego zapisu, że w szczególnych 

przypadkach będzie możliwość odebrania  honorowego obywatelska.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły Paweł Jarczak zapytał, czy zapis  § 1 ust. 4 musi być w 

uchwale wpisany, czy nie ma możliwości zagłosowania nad samą uchwałą w sprawie konsultacji, 

bez załącznika, a załączniki byłby materiałem wyjściowym do pracy.

Radca prawny Urzędu Miasta Katarzyna Paczyńska  odpowiedziała,  że nie  ma możliwości 

głosowania uchwały konsultacyjnej bez załącznika, do uchwały konsultacyjnej należy przedstawić 

sprawę  do konsultacji,  a  w  tym przypadku  sprawą  jest  projekt  uchwały  w sprawie  nadawania 

honorowego obywatelstwa.

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Tomasz  Rzemykowski  zapytał,  czy  w  momencie,  gdy 
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wraca  uchwała  już  po  konsultacjach,  z  wieloma uwagami,  czy prezydent  przedstawia  uchwałę 

pierwotną, czy po zmianach i na ile radni mogą tą uchwałę zmieniać.

Radca  prawny  Katarzyna  Paczyńska poinformowała,  że  zgodnie  z  przepisami  prezydent 

przedstawia wyniki konsultacji i  podaje je do publicznej wiadomości i ten materiał powraca do 

opracowania.

Radny Krzysztof Muchewicz  stwierdził, że uwagi do załącznika powinny być przedyskutowane i 

zapisane ponieważ jest on razem głosowany z projektem uchwały.

Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela przypomniał, że inicjatywę uchwałodawczą 

ma prezydent, mają radni, ktokolwiek skorzysta z tej inicjatywy musi się liczyć z tym, że dany 

projekt uchwały musi uzyskać akceptację rady, a jest to poprzedzone pracą w komisjach,  prezydent 

skorzystał z inicjatywy uchwałodawczej, chce ten proces uzgadniania wydłużyć,  dać możliwość 

Pilanom  odniesienia  się,  zgłoszenia  także  krytycznych  uwag  po  to,  żeby  radni  mogli  podjąć 

dyskusję.

Radny Paweł Dahlke zgodził się z wypowiedziami przedmówców, że ten załącznik nie powinien 

być treścią uchwały, a jeżeli tak jest, to powinna być możliwość wnoszenia do niego poprawek.

Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta  Lucjan  Szutkowski  zgłosił  wniosek  o 

zamknięcie dyskusji.

Radna Wiesława Sztaba  uznała, iż jeśli nie będzie szansy wprowadzenia uwag zgłoszonych na 

sesji, będzie głosowała przeciwko temu projektowi uchwały.

Za powyższym wnioskiem o zamkniecie dyskusji opowiedziało się 16 radnych, 2 radnych było 

przeciwnych, 2 radnych wstrzymało się od głosu.

Za  podjęciem  uchwały,  wraz  z  autopoprawką,  głosowało  17  radnych,  5  radnych  było 

przeciwnych, uchwała została podjęta większością głosów –  uchwała Nr XVI/227/12 stanowi 

załącznik do protokołu.

Ogłoszono przerwę.
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Ad-16/

W sprawie projektu uchwały dotyczącego zmiany uchwały Nr XXXIV/406/05 Rady Miasta 

Piły z dnia 31 maja 2005 r. w sprawie wysokości opłat za usługi przewozowe świadczone przez 

Miejski Zakład Komunikacji Spółkę z o. o. w Pile głos zabrali:

Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski, odnosząc się do proponowanych przez spółki zmian m. in. 

stwierdził:

wszyscy  podzielamy  opinie,  że  zmiany  cen,  na  wyższe,  zawsze  są  dla  wszystkich  niedobre, 

bierzemy na siebie odpowiedzialność, nie tylko za to w jaki sposób dzisiaj  te spółki funkcjonują, 

nie tylko w jaki sposób będą realizowały swoje zadania wobec mieszkańców, nie tylko bierzemy 

odpowiedzialność za dzisiaj, ale również za przyszłość, za to, co się  działo w latach ubiegłych.  

Przedstawione  propozycje  podlegały  wnikliwej  analizie,  takiej  czy  nie  ma  innej  możliwości 

zmniejszenia zmian, czy nie ma innych źródeł finansowania, czy nie ma innych możliwości zmian 

organizacyjnych. To co dało się zrobić w tych spółkach tzn. oszczędności, wprowadzenie innego 

systemu  zarządzania,  czy  w  wielu  przypadkach  działania  związane  z  racjonalizacją  pewnych 

procesów, to się odbywa tylko, że stajemy przed sytuacjami, które w wielu momentach nie zależą 

od nas jak np. zmiana cen paliwa. W imię odpowiedzialności za działanie tych spółek przedstawiam 

te  projekty w ich imieniu. W zeszłym roku nie tylko dofinansowaliśmy pierwszy raz z budżetu 

dużą kwotą na początku roku, również w ciągu roku uzupełnialiśmy, finanse MZK, dziś sytuacja 

wygląda tak, że być może trzeba by było podnieść w całym mieście inne opłaty, dotyczy to również 

działań związanych z wodą, kanalizacją, oczyszczaniem ścieków. Patrząc na poczynione inwestycje 

i  w Wodociągach, i w GWDZIE, i  w MZK chciałbym, w imię tej  odpowiedzialności za to,  co 

będzie w przyszłości się działo z tymi spółkami, w jaki sposób dzisiaj realizują swoje zadania, dać 

im szansę dalszego, normalnego funkcjonowania i dzisiejsze zmiany temu służą.

Prezes Miejskiego Zakładu Komunikacji Antoni Serwacki  omówił projekt uchwały – druk nr 

253, prezentacja.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Mieczysław Karpiński  stwierdził, że Komisja 

bardzo  wnikliwie  analizowała   temat  podwyżki  cen  biletów  i  skutków  dla  miasta  i  wyraziła 

pozytywną opinię o powyższym projekcie uchwały. Przypomniał, że spółka jest dotowana przez 

miasto dotacją w wysokości 6,5 mln zł, analogiczną jak w roku ubiegłym. Poprosił Prezesa MZK o 

informację jak kształtowała się regulacja cen w okresie ostatniej dekady. Uznał, że proponowana 

podwyżka cen jest dużą podwyżką, głównym powodem jest zmiana cen paliw.  Zwrócił uwagę na 
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kwestie  pozyskiwania  klienta  obawiając  się,  że  te  wszystkie  czynniki,  które  są  elementem 

kosztowym firmy, powodują wycofywanie się z walki o klienta.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Paweł  Jarczak  zapytał,  czy  Prezes  MZK  zauważa 

korelację, czy może w ogóle jej nie ma, między wzrostem cen biletów, a spadkiem liczby osób 

korzystających z komunikacji miejskiej, czy nie jest  tak, że podwyżka cen, a zmniejszenie liczby 

przewozowych pasażerów nie daje oczekiwanego efektu przychodu do firmy oraz czy dopuszcza 

się taką sytuację, że jeszcze w tym roku może być  podejmowany temat podwyżki cen biletów.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Mieczysław Karpiński stwierdził, że skutki tej 

uchwały, to szacowany w 2012 roku wzrost przychodów dla spółki w wysokości 676 tys. zł netto, a  

więc proporcja korzyści dla spółki w skali dotacji jest niewielka, ale jest istotną kwotą, a ten dochód 

dla firmy jest kalkulowany przy założeniu spadku liczby pasażerów, która byłaby po wprowadzeniu 

wyższych cen biletów.

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Tomasz  Rzemykowski  zapytał,  czy  przegłosowanie  tej 

uchwały skutkować będzie zmniejszeniem dotacji dla MZK w tym roku i przyszłych latach. Radny 

proponował, by porozmawiać o zmianach strukturalnych, własnościowych spółek.

Prezes MZK Antoni Serwacki m. in. stwierdził:

– jeśli chodzi o ceny, jak one się kształtowały w ostatnich latach – od 2001 r. do 2004 r. cena  

nie ulegała zmianie i wynosiła 1,80 zł, 2005-2007 – 2,00 zł, 2008 – 2009 – 2,20 zł, 2010- 2011 – 

2,40,

– korelacje – nie zauważono bezpośredniego wpływu, nie zawsze tak jest, że jeśli  cena ulega 

podwyższeniu, to pasażer odchodzi, czasami jest odwrotnie, że cena idzie w górę, a jednocześnie 

przybywa pasażerów,

– jeśli  chodzi  o  przekształcenia  –  mogą  zaistnieć,  w wyniku  przekształceń,  jakie  rodzaje 

kosztów  w  wyniku  konkurencji  mogłyby  ewentualnie  ulec  zmianie,  takie  dyskusji  były  w 

przeszłości.

Radna Teresa Kasior zapytała jaki procent ludzi korzysta z komunikacji, a jest zwolniona z opłat.

Prezes Serwacki odpowiedział, że jeśli chodzi o liczbę  pasażerów korzystających z komunikacji 

miejskiej w ramach przejazdów bezpłatnych, mających uprawnienia do takiego przejazdu, to jest 
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około 20 %, a w liczbie pasażerów to  około 2 mln.

Radny Tomasz Pochylski stwierdził,  że  z  uwagi  na rosnące ceny paliw rozumie tę  podwyżkę 

bardziej, niż podwyżkę za wodę i ścieki. 

Radny Jacek Bogusławski stwierdził, że niezbyt dobrze się stało, że te podwyżki nie są stopniowo 

co roku, o kilka procent, uznał, że realizacja tej podwyżki może odbywać się na trzy sposoby, może 

to  spółka  zrobić  z  własnych  środków,  można  to  przerzucić  na  pasażerów  lub  przerzucić  na 

wszystkich  mieszkańców,  stwierdził,  że  na  funkcjonowanie   spółki  powinny wpływać też  inne 

czynniki np. poprzez udostępnienie  warsztatu MZK, zorganizowanie kursów jazdy dla kierowców 

spoza spółki itd.

Radny Leszek Łado zapytał, czy była rozważna cena biletu 2,60 zł, czy MZK bierze pod uwagę 

racjonalne wykorzystanie taboru ponieważ bardzo często się zdarza, że autobus jedzie prawie pusty, 

jaka jest  cena 1 litra oleju napędowego,  w który zaopatruje  się zakład,  czy nadal jest  aktualna 

uchwała mówiąca o przywilejach dla osób korzystających z przejazdów autobusami, np. honorowi 

dawcy krwi.

Radna Wiesława Sztaba uznała proponowaną podwyżkę cen biletów za drastyczną, zwłaszcza że 

autobusami,  generalnie,  jeździ  pokolenie średnie  i  najstarsze,  stwierdziła,  że  należy jeszcze raz 

przyjrzeć się wewnętrznym przelicznikom.

Radny Zbigniew Pyziak zgłosił wniosek o  przyjęcie wariantu I, a brakującą kwotę dołożyć z 

budżetu miasta.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Paweł  Jarczak  stwierdził,  że  wobec  sformułowania 

takiego wniosku należy wskazać źródło finansowania.

Radny Zbigniew Kosmatka poruszył następujące sprawy:

– w materiałach brak jest pewnych elementów, które pozwoliłyby w sposób szerszy spojrzeć 

na  problem ponieważ  w  szerokich  opisach  giną  szczegóły,  które  na  ogół  są  najważniejszymi, 

następny materiał,  przygotowany przez Prezesa Bednarczyka, przedstawia te elementy, które dla 

radnych  są  ważne  m.  in.  analizę  kosztu  jednostkowego,  która  daje  wymierny  obraz,  tego,  co 

powoduje, że należy podjąć określoną decyzję,
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– przez  wiele  lat  zasadą  było  szczególne  traktowanie  stałych  odbiorców  komunikacji,  w 

przedstawionej propozycji dla tej grupy proponuje się największy wzrost,

– w materiale podana jest ogólna liczba pracowników i liczba kierowców, zatrudnionych w 

spółce, jak w tej kategorii zatrudnienia te wielkości wyglądały w poprzednich latach,  

– dlaczego zrezygnowano z firmy sprzątającej autobusy na rzecz 7 osób, które te czynności 

wykonują, czy jest to posunięcie racjonalne.

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Lucjan Szutkowski stwierdził, że nikomu 

nie podobają się podwyżki i ta podwyżka również nie będzie społecznie akceptowalna, ale trzeba 

odpowiedzieć na kilka pytań, jedno z nich to takie, czy jest potrzebna komunikacja miejska, jest 

potrzebna,  ale  ona kosztuje,  to  przedsiębiorstwo działa  według reguł  ekonomicznych,  Dyrektor 

Serwacki  podał  w  swoim  obszernym  materiale  różne  czynniki,  które  wpłynęły  na  to,  że  ta 

podwyżka powinna mieć miejsce i to w  znacznym rozmiarze, a m. in. dlatego, że zbyt rzadko te 

podwyżki były wdrażane, ktokolwiek zapłaci za te bilety, to będzie społeczeństwo, są dwa wyjścia 

–  podnieść  cenę  lub  zwiększyć  dotację.  Pan  Przewodniczący  poinformował  o  propozycji 

zorganizowania spotkania z udziałem MZK. 

Prezes MZK Antoni Serwacki  m. in. stwierdził:

– cena biletu 2,60 – mniejsza cena, mniejsze wpływy i trzeba będzie dofinansować z budżetu 

gminy,

– racjonalizacja przewozów – patrząc na plan miasta Piły, układ miasta Piły i te odległości, to 

okazuje się, że nie do końca da się wprowadzić małe autobusy, bo wówczas należałoby zwiększyć 

częstotliwość,  a  tym  samym  konieczność  dodatkowego  zatrudnienia  kierowców,  racjonalizacja 

przewozów jest przemyślana i wielokrotnie przedyskutowana,

– paliwo  –  cena  pochodzi  z  przetargu,  przetarg  wygrała  firma,  która  zaproponowała 

korzystniejsze warunki,

– honorowi dawcy krwi nadal są honorowani,

– drastyczna  podwyżka  -  drastyczne  są  ceny  paliwa  i  inne  koszty,  niezależne  od  spółki, 

dokładamy do działalności spółki, są to skutki tego, że przechodzimy na inny rodzaj komunikacji 

miejskiej, jest ona nowoczesna  dla ludzi, którzy chcą lepszej jakości życia,

– traktowanie stałych odbiorców – cena biletu okresowego była niska, być może za mocno 

preferowaliśmy tych, którzy kupują bilety okresowe, zmieniliśmy to, dostosowaliśmy do tego, by 

pozyskać środki finansowe,
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– zatrudniamy  do  104  kierowców,  grupa  warsztatu  jest  bardzo  nieliczna,  pracowników 

umysłowych mamy też niewielu 30 – 34, być może w materiałach  był  błąd, wyjaśnimy to,

– sprawa drugiej podwyżki – pan Szutkowski zaproponował  spotkanie w I połowie roku.

Radny Zbigniew Pyziak sprecyzował wniosek dotyczący przyjęcia w § 1 ust.  1 pkt 1 ceny 

biletu normalnego – 2,60 i  biletu ulgowego 1,30,  a brakującą kwotę proponował pokryć z 

budżetu  miasta  np.  z  zadania  „remont  fontanny”  lub  z  kwoty  przeznaczonej  na  ścieżkę 

rowerową.

Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski m. in. stwierdził:

to, że zapłacimy my wszyscy, to częściowa prawda, inna jest sytuacja, gdy przekazujemy pieniądze 

z budżetu miasta to są one w 100% miejskie, a jeżeli robimy ruch związany z podwyżką cen to 

płacą również osoby, które nie mieszkają w Pile, nie płacą tu podatków i one również wpływają na 

wzrost  lub  ubytek  w  finansach  spółki,  w  przypadku  braku  pieniędzy  na  ścieżkę  rowerową 

prawdopodobnie nie będzie zrealizowana w ogóle, a co do fontanny, to ona od wielu lat nie działa,  

od wielu lat czeka na naprawę. 

Radna Maria Miler stwierdziła, że z dyskusji wynika, iż w momencie przyjęcia I wariantu tym 

bardziej  można  się  spodziewać  kolejnej  podwyżki  cen  biletów,  uznała,  że  podwyżka  jest 

nieunikniona, by nie sparaliżować przewozów pasażerskich, a główną przyczyną jest cena paliwa.

Za  wnioskiem  radnego  Zbigniewa  Pyziaka  głosowało  8  radnych,  13  radnych  było 

przeciwnych, nikt z radnych nie wstrzymał się od głosu, poprawka nie została przyjęta. 

Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 1 radny był przeciwny, 6 radnych wstrzymało 

się od głosu, uchwała została podjęta większością głosów –  uchwała Nr XVI/228/12 stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad-17/

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy cen za wodę i ścieki na okres od 1 marca 

2012 r.  do dnia  28 lutego 2013 r.  przedstawił  Prezes  Miejskich Wodociągów i  Kanalizacji 

Mariusz Bednarczyk – druk nr 254.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński  poinformował,  że  na 
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Komisji 2 radnych głosowało za przyjęciem ww projektu uchwały, 2 radnych było przeciwnych, a 

więc Komisja stanowiska nie zajęła. Przewodniczący Komisji przypomniał, że Rada w listopadzie 

przyjęła uchwałę w sprawie wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i 

kanalizacyjnych na lata  2012 -2014 i  przyjmując tę  uchwałę zaakceptowała kwestie  inwestycji, 

które spółka zamierza podjąć.

Radna Maria Miler poinformowała, że nie będzie głosowała nad tym projektem uchwały, na który 

nie ma wpływu, dopóki ustawodawca nie zmieni założeń ustawowych.

Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta  Lucjan  Szutkowski  zgodził  się  z 

wypowiedzią radnej Miler, że los podwyżki nie jest w rękach radnych, ustawa jest zła i jest dużo 

więcej  błędów w tej  ustawie,  od wielu lat  są podejmowane działanie  w kierunku oszczędzania 

zużycia  wody  i  są  tu  duże  sukcesy,  opowiedział  się  za  tym  projektem  uchwały  ponieważ  ta 

podwyżka  jest  podwyżką  umiarkowaną  i  tych  kilka  procent  da  się  uzasadnić  oddziaływaniem 

rynku,  co  nie  znaczy,  że  radni  nie  powinni  przyglądać  się  wszelkim  decyzjom,  które  będą 

podejmowane, przy akceptacji radnych.

Radny  Krzysztof  Muchewicz  przyłączył  się  do  głosu  radnej  Marii  Miler  stwierdzając,  że  to 

państwo funduje społeczeństwu takie podwyżki, paliwo jest podnoszone, wszelkiego typu nośniki 

energii, a radni na to nie mają wpływu, muszą podnosić rękę za czymś, czego nie akceptują.

Radny Jacek Bogusławski wyraził zadowolenie, że podwyżka ta jest minimalna, tylko o stopień 

inflacji i nie jest tak drastyczna jak w innych miastach.

Radny  Zbigniew  Kosmatka  przypomniał,  że  od  2002  r.  rozpoczęła  się  rewolucja  w  pilskich 

wodociągach, dzięki środkom unijnym, dzięki kredytom, zaciąganym przez gminę i przez spółkę, 

realizowane były olbrzymie inwestycje, które doprowadziły do tego, że wodę z kranu można śmiało 

pić, bez obawy ubocznych skutków, ciśnienie wody jest zapewnione na wszystkich kondygnacjach 

itd. ponadto z początkiem poprzedniej dekady wszedł dodatkowy element kosztów, sprowokowany 

przez państwo decyzjami o opłatach środowiskowych, za korzystanie ze źródeł naturalnych, które 

są opłatami rosnącymi. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Lucjan Szutkowski potwierdził,  że jeśli 

chodzi o inwestycje,  to takie fakty miały miejsce, ale nie zmienia postaci rzeczy to,  że był tak 
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szalony przyrost opłat cenowych w tym okresie i mieszkańcy za to zapłacili.

Radna Wiesława Sztaba wyraziła  zadowolenie,  że  tak  niewielka  jest  podwyżka wody,  bo jak 

każda podwyżka dotyka głównie najsłabszych.

Wiceprzewodniczący  Rady Miasta Piły  Paweł  Jarczak  stwierdził,  że  nie  da się  mieć  dobrej 

spółki komunikacyjnej bez nakładów i bez dobrego taboru nie ponosząc kosztów z budżetu miasta 

jak i użytkowników, nie da się mieć doskonałej jakości wody i dobrej spółki nie podnosząc ceny 

wody za tę usługę.

Prezes Mariusz Bednarczyk  stwierdził,  że spółka,  z tego powodu, że ma dobrą wodę, nie ma 

zamiaru  spocząć na laurach, działania dotyczące racjonalizacji kosztów w spółce jeśli będą realne, 

to będą przeprowadzane,  spółka nie  zamierza drenować kieszeni odbiorców, czy inwestować w 

rzeczy niepotrzebne.

Za podjęciem uchwały głosowało 19 radnych, 1 radny był przeciwny, 1 radny wstrzymał się 

od  głosu,  uchwała  została  podjęta  większością  głosów  – uchwała  Nr  XVI/229/12  stanowi 

załącznik do protokołu. 

Ad-18/

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy cen za ścieki sanitarne na okres od 1 marca 

2012 r. do dnia 28 lutego 2013 r. pan Krzysztof Gujski ze Spółki Wodno – Ściekowej GWDA – 

druk nr 255.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński  poinformował,  że 

powyższy  projekt  uchwały  Komisja  rozpatrywała  łącznie  z  projektem  uchwały  dotyczącym 

programu rozwoju i  modernizacji  urządzeń kanalizacyjnych spółki  Gwda na lata  2012 – 2014. 

Zwrócił uwagę na różnicę cen za ścieki między Spółką Wodociągi i Kanalizacja i Spółką Gwda 

oraz  na kwestię kształtowania ceny dla przemysłu. Poinformował, że ww projekt uchwały został 

przez Komisje przyjęty 2 głosami „za”, przy 1 głosie przeciwnym i 1 głosie wstrzymującym się.

Za podjęciem uchwały głosowało 19 radnych, 2 radnych wstrzymało się od głosu, uchwała 

została podjęta większością głosów – uchwała Nr XVI/230/12 stanowi załącznik do protokołu.
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Ad-19/

Projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  „Programu  rozwoju  i  modernizacji  urządzeń 

kanalizacyjnych Spółki Wodno – Ściekowej „GWDA” Sp. z o. o. w Pile na lata 2012 do 2014 

omówił pan Krzysztof Gujski – druk nr 256.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński  poinformował  o 

przyjęciu przez Komisję powyższego projektu uchwały.

Za podjęciem uchwały głosowało 19 radnych, 2 radnych wstrzymało się od głosu, uchwała 

została podjęta większością głosów – uchwała Nr XVI/231/12 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-20/

Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr  XV/215/11  Rady  Miasta  Piły  z  dnia  20 

grudnia  2011  r.  w  sprawie  planu  pracy  Rady  Miasta  Piły  na  2012  rok  przedstawił 

Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela – druk nr 243.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Włodzimierz Bystrzycki poinformował, że projekt 

uchwały był dyskutowany na Komisji, został zgłoszony wniosek przez radnego Zbigniewa Pyziaka, 

by sesję uroczystą odbyć dnia 4 marca 2012 r., w niedzielę, jak zaplanowano w planie pracy Rady 

Miasta Piły na 2012 rok.

Do  tego  wniosku  przychylili  się  radni  Wiesława  Sztaba,  Tomasz  Pochylski,  Małgorzata 

Karwacka i Zbigniew Kosmatka.

Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela poinformował,   że w dotychczasowej historii 

pilskiego samorządu wszelkie sesje, które miałyby planowo odbyć się 4 marca w Dzień Miasta, w 

niedzielę, były przenoszone na inny dzień, ponieważ w tym roku 4 marca wypada w niedziele stąd 

ten projekt uchwały. Ponadto Przewodniczący Rady Miasta Piły poinformował, że sesja uroczysta 

będzie zwołana w trybie zwyczajnym po to, by móc zarchiwizować zapisy, aby móc w protokole 

umieścić podjęte uchwały, aby pozostał inny ślad niż tylko gazetowy. Przewodniczący Rady Miasta 

zaapelował o nie przyjęcie ww projektu uchwały.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły Paweł Jarczak zgłosił wniosek o wycofanie projektu 

uchwały z porządku obrad dzisiejszej sesji.
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Radny Zbigniew Kosmatka wyraził wątpliwość, czy w sytuacji, gdy został uchwalony porządek 

obrad, a w tym porządku jest ten projekt uchwały, to czy kwesta wycofania go jest możliwa.

Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Rafał  Zdzierela poinformował,  że  jest  to  możliwe,  tylko 

wymaga większości głosów.

Radca Prawny Urzędu Miasta Katarzyna Paczyńska stwierdziła, że jeżeli padł wniosek o nie 

przyjęcie tej uchwały, to należy to głosować.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Paweł  Jarczak  stwierdził,  że  porządek  obrad  jest 

czymś innym w stosunku do wniosku o wyłączenie uchwały z głosowania i w każdej chwili 

rada może podjąć uchwałę, większością głosów, o wycofanie projektu uchwały spod obrad i 

taki wniosek formalny stawia.

Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Rafał  Zdzierela  zapytał  kto  jest  za  wnioskiem 

Przewodniczącego Pawła Jarczaka, aby wycofać ten projekt uchwały spod glosowania – za 

wnioskiem opowiedziało się 19 radnych, 2 radnych wstrzymało się od głosu, wniosek został 

przez radę przyjęty.

Ad-21/

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Piły 

na 2012 r. przedstawił Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Tomasz Rzemykowski –  druk nr 

242.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr XVI/232/12 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-22/

Informację  o  planach pracy  Komisji  przedstawili  jej  przewodniczący  Lucjan  Szutkowski, 

Włodzimierz Bystrzycki, Mieczysław Karpiński – plany pracy stanowią załączniki do protokołu.

Ad-23/

Informacja w sprawie interpelacji i zapytań radnych została przyjęta bez uwag – druk nr 244 

stanowi załącznik do protokołu.
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Ad-24/

W punkcie „Wolne wnioski i informacje” głos zabrali:

Radny Zbigniew Pyziak, w celu poprawy dojścia do posesji przy ul. Sikorskiego 28 wnioskował 

o:

– uregulowanie stanu prawnego działek 14/09 (Enea), 14/05 (własność Gminy) i 14/10 (wg 

mpzp – Kw) – zamiana lub wykup od Enei,

– wykonanie chodnika umożliwiającego dojście do posesji nr 28, zwłaszcza dojazdu osobie na 

wózku inwalidzkim,

– dodatkowe oznakowanie przy ulicy posesji  nr  28,  która będąc w głębi  działki  14/5 jest 

niewidoczna z ulicy, co sprawia trudności służbom (np. pogotowie ratunkowe),

– zwrócenie uwagi na istniejącą numerację ul. Sikorskiego – zarówno po prawej jak i lewej 

stronie ulicy występują numery parzyste jak i nieparzyste.

Radny  Krzysztof  Muchewicz  poruszył  sprawę  braku  dojazdu  do  terenu  spółdzielni  przy  ul. 

Bydgoskiej, naprzeciw Gimnazjum Nr 5.

Radny Leszek Łado,  w imieniu osób, które prowadzą biznes przy ul.  14 Lutego zwrócił  się z 

prośbą o spotkanie się z tymi osobami i rozwianie ich wątpliwości dotyczących przebudowy ulicy 

14 Lutego oraz  poruszył sprawę prywatyzacji przedszkoli i likwidacji szkół pytając czy władze 

miasta Piły mają takie zamiary.

Radny Marian Barełkowski zgłosił  sprawę:

– zaniedbanego przejścia dla pieszych między stacją benzynową, sklepem Bodzio,

– odbytego spotkania w Pilskim Domu Kultury z  panem Koperskim, miłośnikiem Syberii 

wnioskując o częstsze odbywanie takich spotkań z uwagi na duże zainteresowanie mieszkańców 

Piły.

Radna Wiesława Sztaba  przyłączyła się  do kwestii  poruszonej  przez radnego Leszka Łado w 

sprawie prywatyzacji pilskich przedszkoli. Radna pogratulowała mieszkańcom Staszyc i Koszyc, że 

zostały wybrane rady osiedla, wyraziła żal, że nie udało się tego dokonać na Zamościu, za jedną z 

przyczyn uznała to, iż jest tam tylko jeden lokal wyborczy.
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Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Tomasz  Rzemykowski,  nawiązując  do przetargu  w 

zamówieniach  publicznych  pn „Analiza  standaryzacji  zatrudnienia  w szkołach podstawowych  i 

gimnazjach  prowadzonych  przez  Gminę  Piła”  poprosił  o  przekazanie  wniosków  z  tej  analizy. 

Poinformował  o  tym,  że  Ministerstwo  Edukacji  ogłosiło  nabór  wniosków  w  zakresie  zakupu 

laptopów dla szkół podstawowych, zapytał, czy gmina startuje w tym konkursie.

Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta  Lucjan  Szutkowski zgodził  się  z 

wypowiedzią radnego Zbigniewa Pyziaka w sprawie ulicy Sikorskiego, ponowił wniosek w sprawie 

rozważenia możliwości utworzenia bezpłatnego gratowiska na terenie firmy Altvater, do którego 

mieszkańcy miasta mogliby zawozić niepotrzebne sprzęty.

Radna Maria Miler  poruszyła sprawę zlikwidowania gniazda na odpady na Placu Jagiełły oraz 

sprawę zardzewiałych słupów lamp na ul. Jagiellońskiej.

Radna Jolanta Lubińska  wnioskowała o doświetlenie ul. Zamenhofa – domki jednorodzinne i 

garaże.

Radna Maria  Kubica  proponowała  przyjrzenie  się  skrzyżowaniu  ul.  Bydgoska  –  Składowa – 

Świerkowa, jest tam zrobiony lewoskręt i przewidziane jest wykonanie chodnika na ul. Składowej 

po stronie zamieszkanej,  rozważenie założenia tam świateł lub wykonanie ronda.

Radny  Krzysztof  Muchewicz  zwrócił  się  z  prośbą  do  firmy Altvater  o  częstsze  opróżnianie 

dzwonów, by plastikowe butelki nie zaśmiecały terenu.

Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela 

– poinformował  o  złożeniu  wniosku,  przez  radnych  Razem  dla  Piły  i  Sojuszu  Lewicy 

Demokratycznej, podpisanego przez radnego Zbigniewa Kosmatkę, o nadanie tytułu Honorowego 

Obywatela Miasta pani Aleksandrze Kowalskiej,

– poinformował o zakończeniu kolejnego etapu pracy Komisji Statutowej, której zadaniem, w 

bieżącym roku, jest uporządkowanie symboli miejskich. Komisja Statutowa jednomyślnie odniosła 

się  do  do  herbu  i  insygniów  i  kolejnym  etapem  jest   uzyskanie  pozytywnej  opinii   Komisji 

Heraldycznej.  Na dzisiejszej  sesji  Rada winna wyrazić  opinię  do protokołu w tej  kwestii.  Gdy 

opinia  Rady  będzie  pozytywna,  zostanie  sformułowany  wniosek  do  Komisji  Heraldycznej  – 

Przewodniczący Rady Miasta Piły przedstawił prezentację prac autorstwa Andrzeja Podolaka.
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Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Rafał  Zdzierela,  w imieniu  swoim i  Członków Komisji 

Statutowej zwrócił się z prośbą o wyrażenie zgody na to, by zaprezentowane  załączniki   były  

dołączone do pisma skierowanego do Komisji Heraldycznej.

Rada, jednogłośnie, wyraziła zgodę na propozycję Komisji Statutowej.

Radny Pawel Dahlke stwierdził, że dyskusja na Komisji Statutowej była szczegółowa, ożywiona i 

przedstawione  dziś  projekty  są  wynikiem  szerokiego  konsensusu  i  akceptacji  całej  Komisji 

Statutowej.

Ad-25/

W związku  z  wyczerpaniem  porządku  obrad  sesji  Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Rafał 

Zdzierela zamknął obrady XVI sesji Rady Miasta Piły.

Protokołowała                                                                          Przewodniczący Rady Miasta Piły

Urszula Głąb                                                                                           Rafał Zdzierela
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